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Milovan Danojlić, akademik
i najveći srpski pisac
u poseti Vrbasu

Svojevrsni brevijar 
slobode i duha

Bolje znamo u šta ne
verujemo, nego u šta verujemo

Završna faza 
remedijacije 
Velikog bačkog 
kanala

Da li, koliko i u šta danas verujemo?

• AP Vojvodina će od Evropske unije do-
biti 1,1 milion evra za projektovanje reme-
dijacije Velikog bačkog kanala.
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Treći filmski Festival od 21. do 23. juna 
u Ravnom Selu

Vrbašani predstavljaju Rusiju

Takmičenje “Srbija u ritmu Evrope”

Selom kruže 
filmske priče
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 ● ●  strana 9 Zajednička sredstva Pokrajine
i opštine Srbobran

Za  vodovod u
Nadalju preko
25 miliona
• Uručeni ugovori vredni preko milijardu 
dinara za vodne objekte i izgradnju kana-
lizacione mreže, te za uređenje i izgradnju 
atarskih puteva, u 33 vojvođanske opštine.
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Vrbaska Biblioteka je nedav-
no imala nesvakidašnju pro-
mociju knjige,alarmantnog 
naslova „Budućnost bez čo-
veka“, autora Viktora Radu-
na. Objašnjenje pojma tran-
shumanizama koji datira od 

2000. godine pojašnjavao je 
dr Damir Smiljanić,kao je-
dan pogled na svet u kome 
se pokušava usavršiti čovek 
poput nekog kiborda, u kome 
se pokušava stvaranje jednog 
hibridnog bića i sa ovim po-
javama društvo se malo bavi. 
Reč je o filozofiji tehničke in-
teligencije u kojoj se najpre 
zaboravlja etička strana pri-
če čovekove duše, pa i pra-
ve mogućnosti iskorišćava-
nja moderne tehnologije za 
dobrobit čovečanstva. Smi-
ljanić kaže da autor u knjizi 
ukazuje na opasnost preva-
zilaženja granica tehnologije 
koja dovodi u pitanje bit, su-
štinu i dostojanstvo čoveko-
vo, gde dolazi do mogućnosti 
da mašine počnu da zloupo-
trebljavaju ljude i gde nesta-
je ono humano. Svetom fan-
tastike bavili su se i stari Gr-
ci,iz srednjeg veka potiču ra-
zne alhemijske priče, a reč ro-
bot prvi put pominje poznati 
Karel Čapek još 1920. godine. 

„Čitava knjiga je provokativna 
uznemiravajuća, ukazuje da 
se nešto dešava sa čovekom 
i nameće pitanje da li mu je 
kao takvom odzvonilo“, kaže 
dr Alpar Lošonc. Pojašnjava-
jući reč humanizam iz doba 
kada je u centru pažnje bio 
čovek, navodeći reči Miran-
delija koji  je  smatrao da ne 
može biti  istine bez čoveka,a-
li da  je  20. vek koji ukazuje 
da kapitalizam i tehnologija 
pomeraju odnose privatnog i 
javnog, ta moćna tehnologi-
ja prelazi u privatne ruke u 
nekoliko privatnih kompa-

nija (aple, gugl, fejsbuk, ama-
zon...) što je zabrinjavajuće 
bez javne kontrole i to je opa-
snost, koja poništava pobu-
njenički potencijal čoveka i 
njegove mogućnosti da kaže 
ne. I sam autor kaže da knji-

ga treba da upozori na opa-
snosti opčinjenosti tehnolo-
gijom i njenom svemoći, što 
je u suštini laž. Međutim, gi-
gantske kompanije putem gi-
gantskih mreža povezuju čo-
veka, kome se na izvestan na-
čin izvlači tlo pod nogama 
time što mu se ubija memo-
rija i svaka vrsta kreativnosti, 
a stvara zavisnost od tehno-
logija.Reč je o ogoljenom hu-

manizmu bez Boga, Niče je 
davno rekao Bog je mrtav, a 
Fuko da je čovek mrtav da ga 
nasleđuje tehnologija. Po au-
toru trnashumanizam ne vidi 
čoveka ili ga vidi kao umor-
nog i nesposobnog da se ra-
zvija i za to su potrebne ma-
šine pomoću kojih ljudi prvo 
lakše funkcionišu,a onda za-
vise od njih. To je smatra au-
tor, zapravo sklanjanje sa pra-
vih problema da bi se usavr-
šavale razne mašine. Rej Kar-

tvel predviđa već 2024. godi-
ne postojanje super inteligen-
tne mašine, koja nadmašuje 
inteligenciju ljudi i to je opa-
sna tehnologija, kaže Radun, 
navodeći već sada aktuelne 
priče o  spremnosti uvođe-
nja 5g – nove mreže mobil-
nih tehnologija i kod nas, što 
samo može da dovede u ćor-
sokak civilizaciju. Čovek se 
previše dozvolio tehnologiji, 
ne razvija se on kao ljudsko 
biće, prisvaja blagodeti teh-
nologije,a pritom dobija  bo-
lesti nervnog sistema, depre-
sije, zračenja i slično. „Veštač-
ka inteligenica je opasnost za 
ljude, budućnost je neizvesna, 
u ćorsokaku smo, verujemo 
sve više mašinama“, kaže Ra-
dun, završavajući promociju 
svoje knjige i pričom da po-
stoji peticija koja se potpisuje 
protiv 5g nove mobilne mre-
že,a u knjizi ima reči i o „neo-
ludizmu“,aluzija na ludistički 
pokret, pojavu koja se doga-
đala u vreme industrijske re-
volucije kada su radnici usled 
pojave novih mašina ostaja-

li bez posla, pa su ih lomili 
i uništavali. Činjenica je da 
to nije sprečilo industrijali-
zaciju, ali ovo je novo doba 
i nove tehnologije koje oči-
gledno teže da ukrote čove-
ka. Naravno, ukoliko čovek 
ne ukroti njih da mu služe na 
polzu. Koliko je civilizacija 
ovom pojavom blizu ćorsoka-
ku neizvesno je,ali je izvesno 
da vredi pročitati ovu knjigu 
dr  Viktora Raduna.
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Ovo je jedna očigledno ruž-
na reč, ali koliko god ružna, 
ona je svakidašnja, realna i 
naša, domaća. Naučeni smo 
da primenjujemo ovu reč, za-
pravo da je koristimo i kada 
smo „mali“ i kada smo „ve-
liki“, džaba, sigurnije je kada 
je primenjujemo. U društvu 
koje je uvek  poštovalo i ne 
samo poštovalo nego se i sa-
vijalo „glavama raznih au-
toriteta“- to je pravilo pona-
šanja. Koliko se puta čuje u 
javnom, ali i  svakodnevnom 
međusobnom razgovoru, po-
znajem „ovoga i onoga“,ka-
da sam bio negde sa ovim ili 
onim „autoritetom“, važnim 
javnim čovekom, rekao je 
ovo, ispričao je ono, ima po-
uzdane informacije o ovome, 
o onome i tako dalje. Koliko 
ste puta čuli tuđe citate napa-
met naučene od strane obič-
nih smrtnika. Dešava se tako 
da se često pomeša ili zabo-
ravi šta je kazao autoritet, a 
šta onaj koji priča. Naravno 
da ima mnogo autoriteta koje 
treba poštovati ili kako naš 
narod kaže „skinuti im kapu 
dole“, ali ima i onih drugih, 
narod kaže „ne bi im uzeo 
orah iz ruke“, ali ne vredi i 
među njima je reklo bi se još 
više  autoriteta. Nije lako da-
nas ni razlikovati ih, ove od 
onih, ne zbog pameti, nego 
zbog moći, jer pamet nije jed-
naka - moći autoriteta, često 
je obrnuto. Ali kakvi kod da 

su autoriteti,  naši su i  čine 
javnost, javni diskurs, da to 
ne čine ne bi ni bili autorite-
ti. I onda sem što podilazimo 
njima, naravnao podilazimo 
i javnosti i nečemu, što nika-
da verovatno ne bi podržali. 
Ali ko će sve u tom galimati-
jasu danas i novoprobuđenih 
vrednosti, dešifrovati, klasi-
fikovati i razaznavati, šta je 
šta. A i što bi? Očigledno je 
da sve to zajedno dobro pro-
lazi, funkcioniše, deluju jed-
ni na druge i javnost i auto-
riteti, a običnom narodu je 
u krajnjem slučaju svejedno 
šta će da podrži, autoritete ili 
javnost kada je sve to jedno. I 
čak sama persona da pokuša i 
potrefi da podrži i citira pra-
vog autoriteta negde tu izgu-
bi samog sebe ili svoju misao 
ili ideju. Kome je do sopstve-
nih ideja i kreacija u obesmi-
šljenom svetu i javnosti gde je 
sve sve jedno. Svejedno je baš 
zato što se uvek ili bar masov-
no opredeljeumo za podila-
ženje autoritetima i moći, to 
je tako možda od pamtiveka. 
Ali danas je došlo doba gde u 
obesmišljenom svetu nalazi-
mo razloge postojanja podila-
ženju, kojeg možda tako ma-
sovno ne bi  bilo u svetu smi-
sla i vrednosti. Sa podilaže-
njem i povodljivošću dokaza-
no, danas se lakše živi i funk-
cioniše. Naravno, svako pra-
vilo ima izuzetaka. Čast izu-
zecima!

Podilaženje
Redakcijski komentar

Mogući ćorsokak civilizacije
• „Knjiga je provokativna,kritička, uznemiravajuća, ukazuje da se nešto 
dešava sa čovekom u sferi sve moćnijih tehnologija, i nameće se pitanje da li 
je čoveku, kakvog znamo, odzvonilo“, rekao je dr Alpar Lošonc, akademik, 
na promociji knjige u Biblioteci „Danilo Kiš“ u Vrbasu.

Transhumanizam: Budućnost bez ljudi, knjiga Viktora Raduna

Reč dve o piscu

Viktor Radun je rođen 1965. godine u Skoplju, diplomi-
rao Ekonomski fakultet u Novom Sadu, piše prozu, po-
eziju, eseje... Napisao je knjige Jaje jednoroga, Svetlo u 
čoveku, Čudo feniks, Velika zver... Knjige su mu objav-
ljene u izdanju kuće „Pešić i sinovi“.
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Svedočanstva o solidarnosti

General Delić, komandir 
549. motorizovane brigade 
Vojske Jugoslavije, koja je 
tokom svih ovih događanja 
bila stacionirana na Kosovu 
i Metohiji, naznačio je da je u 
ratnom smislu, 1998. godina 
bila mnogo teža za vojsku od 
1999. Ipak, jedinice su uspe-
le da obezvrede dejstva tero-
rista, pa i šverc oružja iz Al-
banije, iako su među grani-
čarima preovladavali “golo-
bradi” mladići  na odsluže-
nju vojnog roka. Po početku 
NATO bombardovanja, osim 
vazdušnih operacija, postaju 
opasne i kopnene operacije iz 
pravca Albanije, tokom kojih 
je Vojska Jugoslavije sa izu-
zetno malobrojnim vojnim 
sastavom, rezervistima i do-
brovoljcima, uspela da odbra-
ni državnu granicu.

“Odnos snaga u ratu bio je 
jedan na prema beskonač-
no u korist neprijatelja i to je 
možda bio i najasimetrični-
ji sukob u novijoj istoriji, jer 
je 28 zemalja na neki način 
učestvovalo u agresiji na SRJ. 
Naši resursi bili su ograničeni 
i trošili su se iz dana u dan, a 
njihovi su samo mogli da ra-
stu. Ta 1999. godina zato je 
vojno najteža situacija u kojoj 
su se našli naša država i na-
rod. Ali šta smo drugo mo-
gli,  sem da se branimo? Znali 
smo da neprijatelju moramo 
naneti takve neprihvatljive 
gubitke da  shvati da je mir i 
za njega jedini izlaz. Taj izlaz 
bio je Kumanovski sporazum. 
Pa iako nije ispunio obaveze 
koje je prihvatio, agresor  je-
ste bio primoran na pregovo-
re i traženje mirnog ishoda”, 

pojasnio je Delić.
Vrbašanin Ratko Vujadino-

vić, penzionisan je iz Polici-
je u činu pukovnika 2006, a 
tokom dve ratne godine na 
KIM bio je u aktivnoj službi 
na mnogim kritičnim tačka-
ma u obračunu sa teroristima.
“OVK je 1998. godine bila le-
gitimna teroristička organi-
zacija i kao takva legitiman 
cilj. Danas mnogi govore o 
nekakvim zločinima policij-
skih snaga na ovom područ-
ju, ali verujte, snage su toli-
ko bile stalno angažovane u 
borbama i drugim zadaci-
ma, da nisu imale kad da sti-
gnu da počine zločine. To su 
laži.  Istina je jedino o čemu 
se ćutalo proteklih 20 godina 
i drago mi je što pred vama u 
svom gradu imam priliku da 
govorim pored generala De-

lića, o stvarnim dej-
stvima vojske i poli-
cije u tom periodu”, 
rekao je Vujadinović.

Oni su izneli još 
niz emotivnih i po-
tresnih svedočan-
stava o solidarnosti, 
slozi, hrabrom drža-
nju i odlučnosti  voj-
nika i policajaca to-
kom borbenih dej-
stava na Kosovu i 
Metohiji. 

Završna faza remedijacije VBK

Memorandum o razume-
vanju za realizaciju projek-
ta remedijacije/revitalizacije 
Velikog bačkog kanala, pot-
pisao je u Beogradu predsed-
nik opštine Vrbas Milan Glu-
šac zajedno sa šefom Delega-
cije EU u Srbiji Semom Fabri-
cijem, ministrima u Vladi Sr-
bije Jadrankom Joksimović i 
Goranom Trivanom, i pokra-
jinskim sekretarom za urba-
nizam i zaštitu životne sre-
dine Vladimirom Galićem.

Memorandum je potpisan 
nakon predstavljanja progra-
ma podrške Evropske unije 
našoj zemlji u pripremi proje-

kata, koje se održalo pod na-
zivom “EU za tebe – za mo-
dernu i održivu Srbiju”. Pred-
met projekta remedijacije Ve-
likog bačkog kanala je deoni-
ca koja spada među najzaga-
đenije, u dužini od šest kilo-
metara, od ušća kanala Vr-
bas - Bezdan u kanal Bečej - 
Bogojevo do hidročvora Vr-
bas. Svrha projekta je izrada 
tehničke dokumentacije za 
uklanjanje oko 400.000 kub-
nih metara zagađenog sedi-
menta, izgradnju tri područ-
ja za njegovo privremeno od-
laganje, remedijaciju muljnog 
taloga i za rešenje konačnog 
odlaganje prerađenog mulj-
nog taloga. Ovaj projekat će 
biti treća, završna i najslože-
nija faza revitalizacije Velikog 

bačkog kanala, nakon proši-
renja kanalizacione mreže i 
izgradnje magistralnog ko-
lektora, kao i izgradnje cen-
tralnog prečistača otpadnih 
voda u Vrbasu.  
“Snaga institucija u čije su 

ime nastupali potpisnici Me-
moranduma, prevashodno 
mislim na Vladu Republi-
ke Srbije, Pokrajinsku vladu 
i Delegaciju Evropske unije, 
garancija su da će ono o čemu 
Vrbas i okolina razmišljaju i 
priželjkuju decenijama, a to 
je čišćenje Velikog bačkog ka-
nala, konačno biti rešeno na 
dobrobit svih građana.

Opština Vrbas biće ver-
ni partner svih učesnika u 
projektu, spremna da ispuni 
svaki preduslov za stvaranje 
ambijenta za početak radova, 
kao što smo to do sada radi-
li kada se govori o izgradnji 
Centralnog prečistača za pre-
radu otpadnih voda, izgrad-
nju kanalizacije i svih drugih, 
manjih i većih, infrastruktur-
nih potreba.

Ovo je veliki dan za opštinu 
Vrbas i hvala svima koji svo-
jim delima potvrđuju spre-
mnost da pomognu našem 
gradu, ali i Vojvodini i Srbi-
ji u celini“, rekao je Glušac  
nakon potpisivanja Memo-
randuma. 

• Na dan kada se navršava tačno 20 godina od okončanja NATO kampa-
nje protiv Savezne Republike Jugoslavije, Vrbas je imao priliku da više o sa-
moj agresiji, herojstvu branilaca i prilikama u kojima su se odvijali događa-
ji na Kosovu i Metohiji 1998. i 1999. godine sazna od tadašnjih ratnih sta-
rešina, generala  Božidara Delića i pukovnika Ratka Vujadinovića. Tribi-
nu pod nazivom “Patriotizam na delu” organizovala je Srpska pravoslav-
na crkvena opština Vrbas.

 Tribina - “Patriotizam na delu”
• Autonomna pokrajina Vojvodina će od Evrop-
ske unije dobiti 1,1 milion evra za projektovanje 
remedijacije Velikog bačkog kanala.

Nedavno su opštinu Vrbas posetili Branko Ružić i Goran 
Trivan, ministri republičke Vlade i potpredsednik Narod-
ne Skupštine Đorđe Milićević. “Opterećeni smo nizom pro-
blema iz prošlosti, ali je sada važno da se pristupa remedi-
jaciji Velikog bačkog kanala, a još je važnije da je 05. juna, 
zajedno sa Evropskom delegacijom, Vladom Srbije, Pokra-
jinskom vladom i lokalnom samoupravom, potpisan Memo-
randum o razumevanju koji tretira remedijaciju najzaga-
đenijeg dela toka VBК. Za remedijaciju su potrebna ogro-
mna sredstva, ali će problem biti rešen, koliko god da to 
bude koštalo i trajalo. Vrbašani mogu da očekuju bezbed-
nu tehnologiju čišćenja i glavni zadatak našeg Ministarstva 
biće nadziranje upravo tih tehnologija“, naglasio je Goran 
Trivan, ministar zaštite životne sredine.

Obeleženo šest meseci protesta
Na platou kog Gradskog 

muzeja u Vrbasu, 8.juna obe-
leženo je šest meseci od pro-
testa građana „Vratimo Vr-
bas Vrbašanima - 1 od 5 mi-
liona“. Poziv građanima bio 
je da ostave obuću svojih naj-
bližih koji su otišli iz Vrbasa 
u potrazi za boljim životom.  
Upravo o tome na skupu su 
govorile Milena Karovski, 
jedna od organizatorki pro-
testa u Vrbasu i Tamara Sabo, 
diplomirani farmaceut-medi-
cinski biohemičar.  „Sve više 
ljudi iz Vrbasa odlazi čak na 
Aljasku, da bi zaradili novac, 
jer ovde to ne mogu. Među 

njima su mladi obrazovani 
ljudi koji ostavljaju svoju po-
rodicu, malu decu...Stanje u 

Vrbasu je loše i to mora da 
se promeni“, rekla je između 
ostalog,  Tamara Sabo.

Ministri Ružić i Trivan o VBK
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Pojava biljnih vaši
U proteklih mesec dana 

palo je više od 250 litara kiše 
po metru kvadratnom, koli-
ko obično padne za tri, četi-
ri meseca. Obilne kiše i niske 
temperature koje su ih prati-
le negativno su uticale na sve 
useve, koji su zaostali u rastu, 
žute se i nedostaje im sunca 
da bi krenuli da se razvijaju. 
Usevi su nam prilično zako-
rovljeni jer od blata nije mo-
glo da se uđe u njive, tako da 
su ljudi tek sada krenuli sa 
tretiranjem korova. Posle ni-
skih temperatura i velike vla-
ge odjednom je naglo otopli-
lo, zbog čega su se na svim 
poljoprivrednim kulturama 
pojavile razne bolesti poput 
pepelnice, plamenjače i dru-
gih. Zbog toga je jako važ-
no da se sada odrade tretira-
nja fungicidima. Zabeležena 
je velika pojava biljnih vaši 
koje redovno treba suzbija-

ti da usevi ne bi dobili viru-
se koje one prenose, jer zna-
mo da biljke koje dobiju virus 
ne mogu da se tretiraju, nego 
uglavnom propadaju.Budući 
da smo imali šestomesečnu 
sušu, velika količina padavi-
na imala je pozitivan uticaj 
na neke od kultura. Pšenica 
se izvukla i sada izgleda do-
bro, osim što je došlo do poja-
ve fuzarijuma klasa. Nažalost, 
to više ne može da se suzbije, 
ali kod proizvođača, koji su 
ranije radili tretman suzbi-
janja, pojavio se sporadično 
i tu neće biti problema. Do-
nji slojevi zemlje bili su pot-
puno suvi pre početka pada-
vina i sada se stvorila zaliha 
vlage, tako da je jako dobro 
što je pala kiša, samo bi bilo 
idealno da je pala u nešto ma-
njim količinama i da je bilo 
više sunca.                                    

Dipl.ing. Katarina Radonić 

Sladara „Souff let Srbija“ 
DOO (nov naziv firme nema 
više „Maltineks“) u Bačkoj 
Palanci najveći je otkupljivač 
ječma i proizvođač pivskog 
slada u Srbiji jer ga godišnje 
otkupi oko 90.000 tona i pro-
izvede oko 70.000 tona piv-
skog slada.
Apatinska pivara, „Karls-

berg“ i „Hajneken“, koji pro-
izvode 94 odsto piva u Srbiji 
najveći su kupci slada, a slad 
proizveden u Srbiji kroz pivo 
čini i 12 odsto ukupnog izvo-
za piva u Evropu. Zbog toga 

je i pivarima važno kakva je 
godina kada je reč o kvalite-
tu ječma, osnovne sirovine 
od koje zavisi i kvalitet slada. 

„Godišnje s kooperantima, a 
preko organizatora proizvod-
nje, odnosno zadruga, ugo-
varamo od 16.000 do 20.000 
hektara pod ječmom“, kaže, 
direktor sladare u Bačkoj Pa-
lanci Borislav Aralica.“

Čak 95 odsto čini ozimi 
ječam, a on se seje s jeseni 
i mnogo se bolje pokazao 
na ovim našim prostorima, 
dok za jari ječam ovde nisu 

povoljne klimatske prilike. 
Opredelili smo se tradicional-
no na Vojvodinu i imamo 14 
otkupnih mesta, a ovog leta 
smo u pregovorima da otvo-
rimo i jedno otkupno mesto 
u Plandištu.

I sada svakodnevno iz ek-
sternih silosa dovozimo 7.000 
do 9.000 tona ječma mesečno 
na preradu u fabriku u Bač-
koj Palanci, radimo u tri sme-
ne, a osim domaćim pivara-
ma, slad delom plasiramo i 
kupcima u Crnoj Gori, Ma-
kedoniji, Grčkoj, Bugarskoj. 
Za ovu proizvodnu godinu 
stručnjaci kažu da je bila ka-
rakteristična po tome što je 
početak vegetacije bio sušan 
pa su napravljene štete koje je 
samo delimično popravilo sa-
dašnje vlažno vreme.

Dodaju da je ječam zahva-
lan za ratare jer je to prva kul-
tura koja stiže na naplatu, pre 
pšenice... Prvi otkosi ozimog 
ječma pali su oko 15. juna u 
pojedinim delovima Vojvo-
dine, a glavna žetva krenuće 
ovih dana.

U Bačkoj od pet do osam tona
Žetva ozimog ječma u Vojvodini

• Ove godine žetva ozimog ječma u pojedinim delovima Vojvodine počela je 
posle 15. juna, a glavni posao krenuo je nekoliko dana kasnije.

Saveti  PSS Vrbas

• Početak juna na novosadskoj Produktnoj berzi 
obeležio je rast cene soje i pad cene pšenice. 

Malinari traže od države da reaguje na ucenu
• Predsednik Asocijacije proizvođača malina i kupina Srbije Dobrivoje Rado-
vić kazao je da su otkupljivači ponudili cenu od 100 dinara po kilogramu tog 
voća, što je neprihvatljivo, i pozvao predstavnike vlasti da spreče takvu ucenu.

On je za Betu rekao da je 
stručna komisija, u čijem je 
formiranju učestvovala i Vla-
da Srbije, utvrdila da najma-
nja proizvođačka cena, pre 
nego što je nevreme uništi-
lo značajne količine roda, ne 
sme biti manja od 140 dina-
ra.”Sneg, grad i obilne pa-
davine u četiri navrata ovog 
proleća uništavali su mali-
nu u Zlatiborsko-moravskom 

okrugu, a u Ivanjičkom kra-
ju i po peti put, jer je pre par 
dana padao grad, srećom 
kratkotrajno, umanjili su 
prinose i do 80 odsto, pa će 
biti teško od preostalog roda 
izvući prihod koji bi pokrio 
bar deo troškova“, rekao je 
Radović.Dodao je da je tako 

”niska ponuđena cena od 100 
dinara samo dolivanje ben-
zina na vatru“.”Molimo dr-

žavu i otkupljivače da realno 
sagledaju situaciju u kojoj su 
se, posebno ove godine, naš-
li proizvođači malina i kupi-
na“, rekao je Radović.
”Prosečan prinos malina 

1986. godine bio je 15 tona 
po hektaru, 1998. godine je 
pao na osam tona, 2007. spu-
stio se na oko pet tona, a ove 
godine će biti dobro ako bude 
i četiri tone“, kažu proizvođa-
či iz Bogatića.

Ove sezone samo branje ki-
lograma maline, pod uslo-
vom da se nađe radna snaga, 
koštaće, oko 70 do 80 dinara, 
pa kilogram ne sme da košta 
manje od 180 do 190 dinara. 
Proizvođači kažu da ni pro-
izvođačka cena koju je utvr-
dila komisija od oko 140 di-
nara po kilogramu nije real-
na, posebno kada je ponuda 
maline mala kao ove godine 
kada je nevreme uništilo rod.

Rast cene soje
pad cene pšenice

Podaci sa  novosadske berze

Na stranim tržištima i dalje 
vlada neizvesnost oko setve 
kukuruza i soje u SAD, ne-
poznato je kolike će biti za-
sejane površine pod ovim 
kulturama što i dalje pome-
ra cene na više na globalnom 
tržištu. Ukupan promet na 

”Produktnoj berzi“ za ovu 
nedelju iznosio je 875 tona 
robe, čija je finansijska vred-
nost iznosila 23.566.750 di-
nara. U odnosu na prethod-
ni upoređujući period koli-
činski obim prometa je ma-
nji za 44,44 %, dok je finan-
sijska vrednost prometovane 
robe niža za 24,66%.Smanje-
na potražnja za pšenicom re-
zultirala je padom cena. Pše-
nicom se trgovalo od 23,30 
din/kg bez PDV-a do 24,00 
din/kg bez PDV-a sa klau-
zulom ”fco-kupac“. Ponde-
risana cena iznosila je 23,30 
din/kg bez PDV-a (25,63 din/

kg sa PDV-om). U odnosu na 
prethodni posmatrani period 
cena hlebnog zrna je niža za 
1,38%.Kukuruz je realizovan 
po cenama 15,75 din/kg bez 
PDV-a sa vlagom do 14,5%, 
dok je kukuruz sa  kluzulom 

„fco-luka“ plaćan 16,10 din/kg 
bez PDV-a.Povećana potra-
žnja za sojom i ponuda na vi-
šim cenama pomerali su se u 
pozitivnom smeru tokom či-
tave nedelje. Berzanski ugo-
vori su se zaključivali po ce-
nama od 35,80 do 36,00 din/
kg bez PDV-a. Krajem nede-
lje potražnja na višim cena-
ma od realizovanih nisu pro-
nalazile svoje prodavce, što 
ukazuje na dalji rast cena ove 
uljarice. Ponderisana cena 
je iznosila 35,98 din/kg bez 
PDV-a (39,58 din/kg sa PDV-
om). U odnosu na prethod-
ni posmatrani period cena je 
viša za 2,52%.
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Dan polja PSS-Vrbas je tra-
dicionalna manifestacija u 
kojoj PSS pokazuje proizvo-
đačima sorte i hibride pšeni-
ce i ostalih strnina kao i za-
štitna sredstva, oglede sa pe-
sticidima i herbicidima za sve 
četiri kulture koje su ovde do-
minantne.

Cilj je da proizvođači na licu 
mesta vide kako izgleda sva-
ka sorta koji je njen potencijal, 
kako izgleda, koliko je zdrava 
ili bolesna i da se vidi koliko 
su herbicidi delovali u ovako 
ekstremnim uslovima kao što 

je ova godina.“Zato smo mi 
pozvali što više proizvođača 
kako bi oni bili u toku, da se 
opredele za sorte koje njima 
najviše odgovaraju, trudimo 
se da to budu sorte za naše 
podneblje i da im tako olak-
šamoi izbor“,kaže Katarina 
Radonić dip.ing. PSS-Vrbas.

Proizvođači se ovde upo-
znaju sa novim sortama ili sa 
onima koje se prezentuju po-
slednjih godinu dve na ovom 
terenu, da izaberu one koje su 
najbolje i daju najbolji prinos 
u nekim normalnim uslovi-

ma. Skupu su prisustvovali 
predstavnici semenskih kuća, 
proizvođači koji se bave pe-
sticidima, predstavnici insti-
tuta iz Zemuna, Beograda i 
Novog Sada i inostrane kuće 
koje se bave semenom na na-
šem tržištu.
„Pokušavamo da sve one koji 
imaju veze sa pšeniciom i pe-
sticidima u ovom momentu, 
predstavimo, jer posebno 
imamo i jesenji dan kada se 
ostale kulture prezentuju, a 

ovo je bio praktično dan pše-
nice i strnih žita“, kaže Rado-
nić. Na terenu proizvođače je 
sa ogledima strnih žita upo-
znao Goran Korprivica,a  sa 
herbicidnim ogledima Vesna 
Durutović. Godina je bila ek-
stremno loša prvo sa sušama, 
da bi poslednjih dana palo 
kiše više nego za tri, četiri 
meseca, u takvim uslovima 
gde može sa herbicidima da 
se uđe i tretira bilo bi dobro, 
žito je probio fuzarijum, iako 

je sve odrađeno kako treba, 
i sada ne treba da se tretira, 
kaže Radonić, jedino oni koji 
baš imaju puno rđe treba da 
urade taj jedan tretman. 
Aleksandar Đuričković, di-

rektor, nakon obilaska ogled-
nog polja pozvao je  goste u 
restoran „Jezero“ u Zmajevu 
gde su proizvođači mogli da 
razmene međusobno iskustva 
i poželeo im uspešnu i rod-
nu godinu.

Dan pšenice i strnih žita
PSS Vrbas organizovao Dan polja 10.juna

• Pozdravljajući sve prisutne na Danu polja, Aleksandar Đuričković, direktor, rekao je da i ovoga puta PSS ima široku ponudu 
mnogobrojnih sorti i herbicidnih ogleda, koji su obrađeni i mogu se videti na licu mesta- na oglednom polju.

Povodom tradicionalnih 
manifestacija, održane su 
prezentacije preduzetničke 
ponude sela, a i bogat kul-
turno-umetnički program.
Prvog dana obeleženo je 25. 
godina postojanja glumač-
ke sekcije „Šoma“, prezen-
tacijom knjige i otvaranjem 
izložbe. Drugi dan je zapo-

čeo karnevalskom šetnjom 
predškolaca i odigrane su dve 
pozorišne predstave, jedna u 
izvođenju  Senećanskog deč-
jeg pozorišta, i druga komedi-
ja „Mandragora“, na mađar-
skom jeziku Sekcije „Šoma“, 
a sve se završilo koncertom 
grupe „The Minds“ iz Peču-
ja.Centralni deo manifestaci-

je održao se u subotu osmog 
juna, tradicionalno posvećen 
feketićkoj višnji, kada su izlo-
ženi proizvodi lokalnih proi-
zvođača od višnje, meda, pre-
zentovana izložba likovnih i 
literarnih radova sa konkursa 
na temu „moje selo i višnja“.

U manifestaciji su učestvo-
vali Udruženje žena „Hestia“, 
Pčelarstvo „Terek“, “Horkai“, 
proizvodnja alkoholnih pi-
ća,Vinarija „Fekete“,O.Š.“Ni-
kola Đurković“ i PU“Petar 
Pan“.

U subotu je održano tradi-
cionalno takmičenje u ku-
vanju paprikaša, gustirali su 
se razni specijaliteti od viša-
nja, izložene su skulpture od 
voća i povrća,a na svečnosti 
su uručene diplome, zahval-
nice i pokloni pobednicima 
konkursa, takmičenja, kao 
i građanima koji imaju na-
juređeniji prostor ispred kuća.
Članovi Mađarskog udruže-

nja za negovanje kulture i lo-
kalne istorije „Fekete“ sa uče-
nicima osnovne škole, predš-
kolske ustanove uz učešće 

„Izide“, baletskog studija, KC 
Car Dušan Silni“, KUD „Nje-
goš“ priredili su izvanredan 
program.

Završilo se sve vatrometom, 
uličnom proslavom i koncer-

tom sastava „Stiv and Deki“. 
Praznično bogosluženje u Re-
formatorskoj crkvi i kasni-
je  predstava „Čovek koji je 
jeo smrt“ u izvođenju Dram-
skog studija „Greda“ iz Bač-
kog Dobrog Polja, označili su 
završnicu ove manifestacije.

Moje selo i višnja
Održani 15. Dani sela i 16. Dani višnje u Feketiću

• Uz predstavljanje ponude preduzetnika, poljoprivrednika sela i bogat kulturno umetnički program i raznovrsnu zabavu, obe-
leženi su dani sela i dani višnje od 6. do 9.juna, u organizaciji Saveta MZ, Društva za razvoj okoline i zajednice „Zold Dombok“, 
Mađarskog udruženja za negovanje kulture i lokalne istorije „Feketić“ i turističke organizacije opštine.
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Deca očistila smeće
U isčekivanju lepšeg vreme-

na za obeležavanje Dana ži-
votne sredine, volonteri Eko-
loškog pokreta Vrbasa, ko-
načno  su  8. juna pružili or-
ganizacionu i tehničku po-
dršku “petacima, šestacima” 
i njihoviim nastavnicima iz 

OŠ “Bratstvo-jedinstvo” u 
Vrbasu u realizaciji radioni-
ce na otvorenom i radne ak-
cije čišćenja priobalja Veli-
kog bačkog kanala na pote-
zu kroz Vrbas. Ovo je bilo fi-
nale projekta “Razvijmo od-
govornost za životnu sredi-
nu” kojeg su đaci ove škole u 
okviru građanskog vaspita-
nja sproveli uz svoju nastav-
nicu Maju Uskoković. Akciji 
se priključila i Jasmina Кalu-
đerović, nastavnica matema-
tike. Očišćeno je 20-tak dža-

kova smeća na kratkom pote-
zu zelene površine kraj dru-
ma, od “Кnez petrol” pum-
pe do “Vinogradskog mosta” 
(~400m).  I ovaj put nalete-
li smo na džakove sa uginu-
lim životinjama, koje smo za-
obišli, ali smo obavestili ko-

munalce o njihovoj lokaciji, 
koji su odmah sve prikuplje-
no smeće i prevezli na depo-
niju. Iznenadna pojava letnje 
žege, potreba za kontinuira-
nim angažovanjem na akciji, 
đacima je bila korisna pouka 
o potrebnoj energiji za sana-
ciju nečije bahatosti. Shvati-
li su bez dileme, kakve su po-
sledice razbacivanja smeća i 
koliko je napora potrebno da 
se ono pokupi.  Usput su svi 
listom “odlučili” da im to ne 
bude životni poziv, što bi im 

mogao biti motiv za učenje 
i onda kad im se to uopšte 
ne radi. Uvereni smo da su 
ova deca, članovi svog škol-
skog eko projekta, potpuno 
osvešćeni i spremni da po-
stanu korisni članovi svoje 
zajednice.  Visoku odgovor-

nost ova deca pokazala su i 
uočavanjem nekoliko gomi-
la smeća kraj inspekcijske sta-
ze iza objekta bivšeg “Balka-
na” u Vrbasu. Voda, sokovi 
i sendviči okrepili su mla-
de akcijaše a podršku akciji 
pružili su, pre svih Industri-
ja mesa i mesnih prerađevi-
na “Кarneks”, a potom kom-
panija “Sunoko” i Pokrajin-
ski sekretarijat za privredu, - 
saopštili su iz Ekološkog po-
kreta Vrbas.

Opštini Srbobran je odo-
bren projekat “Rekonstruk-
cija vodovodne mreže sa 
svim objektima u delu nase-
lja Nadalj - ulice Dr Lazara 
Rakića, od ulice Sveti Sava 
do ulice Braće Mažića, uli-
cu Zemljoradničku, od uli-
ce Sveti Sava do ulice Vuka 
Кaradžića,  na katastarskim 

parcelama 1422, 1415, 1430, 
1429 КO Nadalj 1”. Za reali-
zaciju projekta sredstva za-
jednički obezbeđuju Pokra-
jinska vlada i opština Srbo-
bran u ukupnom iznosu od 
25.268.744,50 dinara, od čega 
Pokrajinska vlada obezbeđu-
je 20.000.000 dinara, a op-
ština Srbobran 5.268.744,50, 

bez PDV. Ugovor je potpisao 
Radivoj Paroški, predsednik 
opštine Srbobran.
“Pokrajinska vlada i lokal-

ne samouprave pokreću nov 
investicioni ciklus, koji će u 
ove 33 lokalne samouprave 
pre svega obezbediti pobolj-
šanje kvaliteta života, kroz 
izgradnju vodovodne i ka-

nalizacione mreže. 
Zbog toga Pokraji-
na, zajedno sa lo-
kalnim samoupra-
vama, značajnim 
ulaganjima inten-
zivno radi na re-
šavanju problema 
vodosnabdevanja 
i kanalizacionih 
sistema, posebno 
u selima i manjim 
mestima”, istakao 
je potpredsednik 
Milićević.

U akciji otkrivena divlja deponija

Za vodovod u Nadalju preko 25 miliona

Priveden Vrbašanin
Pripadnici Ministarstva 

unutrašnjih poslova u No-
vom Sadu uhapsili su M. D. 
(1989) iz Vrbasa, dok se za još 
jednom osobom traga, zbog 
postojanja osnova sumnje da 
su izvršili krivično delo na-
silničko ponašanje. Oni se 
sumnjiče da su, 8. juna ove 
godine oko 22:00 sata, u Uli-
ci Sime Miloševića u Novom 
Sadu, po završetku protesta 

“Jedan od pet miliona” u Uni-
verzitetskom kampusu napali 
Dejana Bagarića (1996) i teš-
ko ga pretukli. Kako je reče-
no, Bagarić je to veče preve-
zen u Urgentni centar Klinič-
kog centra Vojvodine sa pod-

livima i povredama od udara-
ca u glavu i po telu, gde mu je 
ukazana lekarska pomoć. On 
je to veče zadržan u bolnici, 
kako bi lekari pratili njego-
vo zdravstveno stanje. Grad-
ski odbor Srpske napredne 
stranke u Novom Sadu izdao 
je tim povodom saopštenje 
u kojem se navodi da Unija 
mladih Novog Sada najoš-
trije osuđuje svaki vid nasi-
lja. Osumnjičenom M. D. je 
određeno zadržavanje do 48 
sati i on će, uz krivičnu prija-
vu, biti priveden nadležnom 
Osnovnom javnom tužilaš-
tvu u Novom Sadu.

Pomor ribe u Krivaji

Privučeni tim smradom za-
ustavili smo se i imali smo šta 
da vidimo. Uginula riba u ve-
likoj količini nalazi se na po-
vršini vode. O čemu se radi i 
zbog čega je došlo do pomo-
ra ribe u ovom delu Krivaje 
za sada nemamo informaci-
ju. Ono što smo uspeli da ču-
jemo u razgovorima sa neko-
liko ribolovaca je da je upravo 
ovaj deo reke Krivaje poznat 
kao mrestilište i da riba upra-
vo tu, u vreme mresta dolazi 
da položi ikru. Da li se radi o 
zagađenju koje je uslovljeno 
ljudskim fakorom ili je u pi-
tanju nedostatak kiseonika u 
vodi zbog velike količine pa-

davina u prethodnom perio-
du i dizanja nivoa mulja, da li 
je možda u pitanju nešto sa-
svim treće ostaje nam samo 
da nagađamo. U kasnim po-
podnevnim satima sa nama 
je na obalu Krivaje kod Mla-
ke izašao Đorđe Džekov, član 
Opštinskog veća zadužen za 
ekologiju kako bi se lično 
uverio u prizor. On je za naš 
portal rekao da očekuje da 
će u toku sutrašnjeg dana lo-
kalna samouprava adekvat-
no reagovati i da očekuje da 
nadležna inspekcija utvrdi o 
čemu se radi i kako je došlo 
do ovog pomora ribe.

                        Srbobran.net

• Potpredsednik Pokrajinske vlade Đorđe Milićević i pokrajinski sekretar za 
poljoprivredu, vodoprivredu i šumarstvo dr Vuk Radojević uručili su ugovo-
re vredne preko milijardu dinara za vodne objekte i izgradnju kanalizacione 
mreže, te za uređenje i izgradnju atarskih puteva, u 33 vojvođanske opštine.

• Svi koji idu putem Srbobran - Bečej u prilici su 
da osete težak smrad koji se širi u krivini, u nepo-
srednoj blizini Mlake, gde se reka Krivaja preseca 
i ispod asfaltiranog puta prolazi sa jedne na dru-
gu stranu.
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Za DVD novo 
vatrogasno vozilo

Presednik opštine Kula, 
Damjan Miljanić  potpisao 
je  Ugovor o dodeli sredstava 
za nabavku  vatrogasnog vo-
zila za DVD Ruski Krstur za 
zaštitu od požara na otvore-
nom prostoru. Ispred DVD 
Ruski Krstur Ugovor je pot-
pisao Mihajlo Rac.

Sredstva u iznosu od 
600.000,00 dinara su obez-
beđena iz budžeta opštine, a 
na osnovu konkursa za do-
delu sredstava za nevladine 
organizacije, udruženja gra-
đana u oblasti zaštite od od 
požara.

Sa prvim letnjim tempera-
turama počeo je sa radom i 
letnji bazen Centra za fizič-
ku kulturu „Drago Jovović”. 
Ovoga leta decu je na bazenu 
sačekalo iznenađenje – po-
stavljen je vodeni tobogan 
kod srednjeg bazena. Već pr-
vog dana ove sezone  deca su 
uživala na bazenu. Kao i pret-
hodne, i ove godine  radno 

vreme bazena je od 8 do 18 
časova, a vikendom od 8 do 
19 časova. Cena ulaznice je 
150 dinara, dok sa popustom 
iznosi 130 dinara.  U ponudi 
se nalazi i komplet od 15 ula-
znica po ceni od 1.800 dina-
ra. Karta za ulazak na bazen 
ne naplaćuje se za decu do se-
dam godina.

Počeo sa radom
letnji bazen

U pravoslavnom hramu u 
centru Vrbasa, vernici i sve-
štenstvo obeležili su hramov-
nu slavu Vaznesenje Gospod-
nje ili Spasovdan. Na ovaj dan 
večernje bogosluženje u hra-
mu koji je još u izgradnji, slu-
žio je protoprezviter Radovan 
Lazić, paroh u Zmajevu, uz 
sasluženje više sveštenika iz 
arhijerejskog namesništva vr-
baškog, uključujući i Dalibo-
ra Kupusovića, arhijerejskog 
namesnika.

Posle službe, prigodnom be-
sedom obratio se protoprezvi-
ter Željko Latinović iz Uspen-
skog hrama u Novom Sadu.
„Zaista je radost i blagoslov 
božji da se u Vrbasu podiže 
i završava ovakav hram. Pre-
sveta Bogorodica jeste zaštit-
nica ovog grada i svih žite-
lja kao što je zaštitnica celo-
kupnog roda ljudskog. Neka 
nas sve okriljuju njene mo-
litve i blagoslov“, poručio je 
Latinović.  

Sveštenik Ostoja Nijemče-
vić, paroh vrbaški najavio 
je skori završetak građevin-
skih radova na hramu i po-
četak uređenja unutrašnjo-
sti kako bi se počelo sa bo-
gosluženjima. 
“Blagodarim svima vama 
koji ste bilo kakvim prilogom 
pomogli da se ovaj hram do-
vede do ove faze.

I ako Bog da, čim zatvori-
mo ove otvore, uskoro ćemo 
početi ovde i redovna liturgij-
ska bogosluženja. Neka vam 
svima Bog vrati stostruko u 

zdravlju, sreći i radosti”, ka-
zao je Nijemčević. 

Proslavi praznika prisustvo-
vali su i monasi iz manastira 
u Bođanima, kao i jeromonah 

Damaskin i monahinja Pela-
gija iz manastira Svetog apo-
stola Marka kod Inđije, koji 
su rodom iz Vrbasa. Večer-
njem bogosluženju prisustvo-
vali su i Karlo Sabadi, rimo-
katolički župnik, Milan Glu-
šac, predsednik Opštine Vr-

bas, Vlado Glođović, načel-
nik Policijske stanice u Vrba-
su, i veliki broj vernika.

Ovogodišnji kumovi, Dra-
gan i Vera Šćepanović, novi 

hram u Vrbasu darovali su 
Časnom Trpezom. Praznično 
bdenije uoči Spasovdana i li-
turgija na dan praznika služe-
ni su prethodno u hramu Va-
vedenja Presvete Bogorodice 
u Starom Vrbasu.

• Radno vreme bazena CFK “Drago Jovović“ u 
Vrbasu  je od 8 do 18 časova, a vikendom od 8 do 
19 časova.

Večernja služba u novom hramu
U Pravoslavnom hramu u centru Vrbasa obeležena slava

• Tokom večernje službe, na kojoj se okupilo mnogo vernika i gostiju, na-
javljen skori završetak građevinskih radova na hramu i početak uređenja 
unutrašnjosti kako bi se počelo sa bogosluženjima.

Spasovdan ili Vaznesenje Hristovo je hrišćanski praznik, koji 
se slavi u 40. dan nakon Vaskrsa i po tome spada u pokret-
ne praznike. Po hrišćanskom verovanju, vaskresenjem Gos-
pod je pokazao da je jači od smrti i 40. dana boravio je na 
zemlji i bio zajedno sa svojim učenicima. Spasovdan je sla-
va mnogih crkava i manastira, kao i slava Grada Beograda. 
Hram Vaznesenja Hristovog u Vrbasu počeo je da se gra-
di pre više od deset godina, a od 2016. godine radovi su in-
tenzivnji. U osnovi ima 420 kvadratnih metara po projek-
tu arhitekte Ljubiše Folića, a nakon završetka biće jedan 
od najlepših hramova u okruženju.

Spasovdan ili Vaznesenje Hristovo
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Svako ko je na ovom na-
šem podneblju živeo dovolj-
no dugo da iskusi trenutne 
društvene okolnosti, morao 
je više nego jednom da bude 
duboko razuveren i da oseti 
da je njegova vera poljuljana. 
Ipak, to što se nije do kraja 
predao i pokolebao, sugeriše 
da je ostala u njemu još neka 
vera u nešto i nekoga koja ga 
koliko-toliko drži u uvere-
nju da nije sve propalo i da 
nije sve izgubljeno. Za neke 
se ta vera svela samo na ma-
terijalne stvari poput novca, 
statusa i moći, kod nekih je to 
vera u ljude, uglavnom u uži 
krug njih, dok ima i onih 
koji veruju u kosmič-
ku pravdu, Boga, pa 
i sreću, astrologi-
ju i slično. Struč-
njaci, poput psi-
hologa i psihija-
tara, kažu da je 
vera naša bazična 
potreba. 
“Vera je jedan od če-

tiri bazična oslonca lič-
nosti pored tela, pripadanja i 
mišljenja. Ličnost je funkci-
onalna ako postoji sinergija 
sva četiri bazična oslonca lič-

nosti. Nije poželjna redukcija 
u nijednom osloncu. Deficit 
u funkcionisanju tela dovo-

di do nedostatka snage, vital-
nosti, zdravlja. Deficit u pri-
padanju vodi gubitku intere-

sa za druge, što 
v o d i 

u 
p o v l a -

čenje. Pre-
puštanje ira-

cionalnosti ima-
mo u slučaju nelogičnog i ne-
realističkog mišljenja, dok u 
situaciji nemanja vere, svrhe, 

pozitivnog očekivanja može 
doći do demoralizacije, be-
znadežnosti, bezperspektiv-

nosti i prepuštanja mračnim 
raspoloženjima”, pojašnjava 
Valentina Ninić, psiholog. 

Ako nas još nisu sa-
vladala mračna 

raspoloženja, to 
je zato što gubi-
mo i nalazimo 
sklad ova četi-
ri oslonca i ve-

rujemo da će se 
situacija okretati 

u našu korist što nas 
uvek motiviše da nastavimo 
dalje. I doktor Nikola Rmuš, 
skori specijalista psihijatrije, 
kaže da je vera potrebna da 
bi čovek imao motive i mo-
gao da istraje u ciljevima koje 
je sebi postavio u umetnosti, 

karijeri, kulturi i religiji.
“Vera čoveku pomaže da se 

ne obeshrabri, već da ide na-
pred. Ali brz način života, 
hedonizam, karijerizam, ne 
vode dobrom na duže staze, 
u smislu civilizacije. Ukoli-
ko se zanemari  duhovna di-
menzija ličnosti, gubi se ono 
što ‘čoveka čini čovekom’. Ne-
dostatak empatije i simpati-
je među ljudima dokaz je 
koliko su ljudi postali 
interesni u materijal-
nom i statusnom do-
menu”, kaže dr Rmuš. 

U okruženju takvih 
ljudi najteže se snala-
ze oni koji veruju 
u tradicionalne 
vrednosti. 
“Često neko 
proživljeno 
loše isku-
stvo utiče na 
naše nepove-
renje prema lju-
dima tako da smo 
obeshrabreni i obele-
ženi. Treba biti racionalan i 
izvlačiti pouke iz tih iskusta-
va, biti tolerantan, asertivan, 
oprostiti i, ukoliko je moguće, 
skrenuti pažnju toj osobi na 
mogućnost korekcije njego-
vog neprilagođenog ponaša-
nja. Poželjno je potražiti po-
moć stručnjaka”, smatra psi-
holog Valentina Ninić.  Loše 
je i kada nam izgubljana vera 

u druge, poljulja veru u nas 
same. 
“Vera nam daje snagu i en-

tuzijazam da uspemo. Nužno 
je verovati u sebe, svoje unu-
trašnje snage, racionalno mi-
šljenje, snagu porodice, brač-
nog partnera, radnog okru-
ženja jer samo tako možemo 
biti uspešni, spremni da se 

odupremo isku-
šenjima i zlu 

s av reme -
nog sveta”, 
zaključu-
je Valen-
tina Ninić. 
Danas je 

možda lak-
še govoroti u šta 
ljudi više nema-
ju vere nego u 
šta imaju. Jer 
ljudi trenut-
no imaju vrlo 

malo vere u in-
stitucije i zakone, 

političare i stranke, 
obrazovanje, pa i u tradi-

cionalnu medicinu, ili tradi-
cionalne medije i često više 
veruju napisima na društve-
nim mrežama i lažnim vesti-
ma. Neretko više veruju ono-
me što vide na ekranu mobil-
nog telefona, ili sličnog ure-
đaja, nego vlastitim očima. 

Da li, koliko i u šta danas verujemo?

Druga krajnost je biti fanatik u veri

“Biti fanatik, ekstreman u veri, ili čak fatalista, kada ve-
rujemo da je nešto određeno i ne može da se utiče da bude 
drugačije, vrlo je nepoželjno i opasno. Ljudska bića su 
predodređena da razmišljaju i racionalno i iracionalno. 
U većini životnih situacija mi razmišljamo racionalno što 
znači da su naša razmišljanja i procene okolnosti samo-
pomažuće i potrebna nam je vera, verovanje u uspeh, i 
entuzijazam. Iracionalna razmišljanja su štetna jer nas 
uvode u nezdrave emocije, kao što su anksioznost i bes, i 
disfunkcionalna ponašanja, poput agresivnosti, zavisno-
sti i slično”, smatra psiholog Valentina Ninić. 

• “Vera čoveku pomaže da se ne obeshrabri, već da 
ide napred. Ali brz način života, hedonizam, ka-
rijerizam, ne vode dobrom na duže staze, u smislu 
civilizacije. Ukoliko se zanemari  duhovna dimen-
zija ličnosti, gubi se ono što ‘čoveka čini čovekom’. 
Nedostatak empatije i simpatije među ljudima do-
kaz je koliko su ljudi postali interesni u materijal-
nom i statusnom domenu”, kaže dr Rmuš. Aleksandar 

Berić, Srbobran
Ne verujem ni u šta.

Ne mislim da postoji neka
viša sila,kosmička pravda,

ništa slično tome.
Nisam vernik, ateista 

sam.Nendad Bugarski, 
Srbobran

Idem u crkvu jednom ili dva 
puta godišnje kada su veliki 

verski praznici, pa tako i nisam 
neki vernik. Ne verujem u 
astrologiju, a naročito ne u 

nekakve vidovnjake.

Bolje znamo u šta
ne verujemo, 
nego u šta verujemo
• Izgubili smo veru u to da se isplati biti pošten i veru u ljude, a 
mnogi među nama i veru u sebe. Ponekad to kompenzujemo prete-
ranom verom u nešto drugo, što već prelazi u fatalizam. Šta o zna-
čaju vere, njenom očuvanju i gubitku, kažu psihijatri i psiholozi?
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Sjajni rezultati učenika iz Vrbasa
Dugom nizu uspeha učeni-

ka osnovnih škola iz opšti-
ne Vrbas koji su ovog proleća 
zabeležili sjajne rezultate na 
mnogim takmičenjima naj-
višeg ranga, pridružili su se 
i Iva Đurović iz OŠ “Petar Pe-
trović Njegoš”, te Staša Alek-
sić, Relja Brdar, Tijana Vuče-
nov i Ana Čizmar iz OŠ “Sve-
tozar Miletić”. Pet “malih ma-
turanata - filologa” stiglo je 
do najviših nivoa takmičenja 
u državi iz engleskog, nemač-

kog, srpskog i rusinskog je-
zika, te na njima su ostvarili 
fantastične rezultate. Iva Đu-
rović je nakon prvog mesta 
na Opštinskom takmičenju i 
drugog na Okružnom takmi-
čenju iz engleskog jezika, sti-
gla i do trećeg mesta na repu-
bličkom nivou, u konkuren-
ciji 100 najboljih đaka iz cele 
Srbije. Posle pismenog dela 
provere Iva je imala maksi-
malan broj bodova, pa je za-
jedno sa još sedam drugova 

stigla do poslednje stepenice 
ispitivanja. I ovde je Iva po-
kazala koliko zna i završila 
takmičenje na odličnom tre-
ćem mestu. Samo dan kasni-
je Iva je bila učesnica i Repu-
bličkog takmičenja iz nemač-
kog jezika, koji u školi izu-
čava kao drugi strani jezik, 
i opet zabeležila visok pla-
sman u konačnom ishodu. 
Staša Aleksić svoje znanje i 
odlične rezultate na Opštin-
skom i Okružnom takmiče-
nju iz engleskog jezika, potvr-
dila je i na republičkom nivou, 
gde je bila plasirana u vrhu li-
ste takmičara. Osim iz svoje 
škole, Iva i Staša znanje iz en-
gleskog jezika crpe i iz  ško-
le engleskog jezika “Talking 
Heads” u Vrbasu, koju poha-
đaju od predškolskih dana.

Međutim, ni njoj to nije bilo 
jedino takmičenje ovog pro-
leća, jer je zajedno sa Reljom 
Brdarom i Tijanom Vučenov, 
drugovima iz škole koju je 
upravo završila, OŠ “Sveto-
zar Miletić”, stigla i do repu-
bličkog nivoa u takmičenju 
iz srpskog jezika, gde su svi 
na najbolji način predstavili 
svoju školu i svoj grad. Nji-
ma se pridružila i Ana Čiz-
mar iz iste škole, koja je na 
Republičkom takmičenju iz 
rusinskog jezika zauzela od-
lično drugo mesto.  

Kulturno - sportsko leto u Srbobranu

Učiteljica iz Kule „Najbolji 
nastavnik bivše Jugoslavije“

Titula “Najbolji nastavnik 
bivše Jugoslavije“ dodeljena 
joj je u Budvi na 2. Konferen-
ciji „Svijet obrazovanja bri-
še granice“ održanoj od 30. 
maja do 2. juna 2019. na sve-
čanoj dodeli priznanja.

U obrazloženju stoji da je 
učiteljica Marijana nagradu 
dobila za entuzijazam, za kre-
ativnost, za moć inspiracije, 
za moć motivacije, za uspeh, 

za inventivnost. Profesor-
ki, učiteljici Marijani Kola-
rić ovo nije prva nagrada i 
priznanje, za izuzetno zala-
ganje i značajna postignuća 
na polju obrazovanja i radu 
sa učenicima i izuzetne re-
zultate u obrazovno- vaspit-
nom radu. Učiteljica Marija-
na je jedan od dobitnika na-
grade Najbolji edukatori Sr-
bije 2016. godine koju dode-

ljuje Udruženje Živojin Mi-
šić, kao i dobitnik povelje i 
priznanja „dr Đorđe Nato-
šević“ za 2016/2017. godinu 
ispred Autonomne pokraji-
ne Vojvodine, koju joj je do-
delio Odbor Skupštine Auto-
nomne Pokrajine Vojvodine.

Podršku za postignute re-
zultate i za sve svoje aktivno-
sti u nastavnoj praksi, ima-
la je od bivše direktorice Er-
žebet Blaško, od svojih kole-
ga iz škole, a na veliko zado-
voljstvo nesebičnu podršku 
ima i od direktora Čabe Po-
žar, koji joj pruža sve uslo-
ve za dalji rad i napredova-
nje, jer su svi njeni uspesi i 
nagrade, priznanje i za ško-
lu „Petefi brigada“ Kula, ko-
jom se svi zajedno ponose.                                                                                                                                          
                                          M.V.

• Učiteljica Marijana Kolarić iz Osnovne škole „Petefi brigada“ Kula, pro-
glašena je za jednog od najboljih nastavnika na prostoru bivše Jugoslavije. 

Vrbašani predstavljaju 
Rusiju

I ove godine  na takmiče-
nju „Srbija u ritmu Evrope“ 
učestvovaće deca iz Vrbasa. 
Vrbas će u Vrnjačkoj Banji 
22. juna predstavljati Rusiju, 
a muzičku ekipu iz Vrbasa 
čine: Nina Кankaraš, vokal i 
bubnjari Matija Sivč,Luka Bi-

ljenkij, Fedor Кontra, Draga-
na Perović i Bogdan Milisav-
ljević. Za Vrbašane je mogu-
će glasati slanjem SMS po-
ruke na broj 1557. Ukucajte 
PESMA 04. Broj poruka je 
neograničen.(Cena poruke 
u svim mrežama 80 dinara).

Humanitarni koncert  
“Za našu Isidoru”

Humanitarni koncert “Za 
našu Isidoru” biće održan u 
svečanoj sali Gimnazije „Žar-
ko Zrenjanin“. Na koncertu 
će nastupati prijatelji, kolege i 
učenici Isidore Nedović, pro-
fesorke solfeđa u Osnovnoj 
muzičkoj školi Vrbas. Sred-

stva su namenjena za Isido-
rin nastavak lečenja. Sred-
stva se mogu priložiti na licu 
mesta ili uplatom na račun 
banke Poštanska štedionica 
200-110204930-32. Koncert 
će biti održan u nedelju, 23. 
juna sa početkom u 19 časova.

Bioskop na otvorenom
U okviru Кulturno-sport-

skog leta 2019, koje organizu-
ju opština Srbobran, Centar 
za sport i turizam i Dom kul-
ture Srbobran, organizova-
će se Bioskop na otvorenom. 
Prva projekcija održana je 16. 

juna kada je prikazan  film 
“Torba puna sećanja”, u otvo-
renom bioskopu na košarkaš-
kom terenu iza sportske hale. 
Na istom mestu tokom leta 
biće brojne projekcije filmo-
va u Bioskopu na otvorenom.
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Selom kruže filmske priče

Dok Dom kulture ne bude 
izgrađen, Festival će se odr-
žavati i ove godine na već po-
znatom mestu održavanja -na 
sportskom terenu odmah 
iza izgorele zgrade i trajaće 
tri dana, od 21. do 23. juna.

„Očekujemo veliku poseće-
nost kao i prethodnih godi-
na. Kako je glavna inicijativa 

celog festivala upravo izgrad-
nja i obnova Doma kulture, 
želeo bih da vas obavestim 
da je arhitektonski projekat i 
plan urađen i čekamo građe-
vinsku dozvolu. Nadamo se 
da ćemo je dobiti do počet-
ka festivala, pa će onda Lazar 
moći da vam to i najavi na fe-
stivalu. Naš plan je da Dom 
bude kompletno završen za 
peto izdanje festivala, a to 
je za dve godine. Tada ćemo 
moći da proširimo program 
i dane trajanja, a imamo u 
planu da pokrenemo i letnju 
filmsku školu”, kaže Petar 
Ristovski, direktor Festivala.
Marko Čkonjević, umetnički 
direktor Festivala najavio je 
program manifestacije.“Gost 
selektor festivala Ivan Karl 
je ove godine napravio zani-

mljivu selekciju uz težak za-
datak da predloži dobar pro-
gram sa debitantskim filmo-
vima. Sa posebnim zadovolj-
stvom ćemo najaviti otvara-
nje festivala debitantskim fil-
mom Petra Ristovskog Kralj 
Petar Prvi, koji će biti prika-
zan van takmičarskog pro-
grama, dok će ekipa filma po-

zdraviti publiku. Druga dva 
dana festivala imaćemo pri-
liku da vidimo četiri filma: u 
subotu 22. juna na programu 
je italijanski film Čovek koji 
je kupio mesec, reditelja Pao-
la Zuke. Ovo je najgledaniji 
domaći italijanski film u po-
slednjih pet godina, komedi-
ja koja verujemo, da će se do-
pasti svima. Drugi film koji 
će biti prikazan te večeri je 
crnogorski film Andra Mar-
tinovića Između dana i noći, 
film kojem predviđamo bogat 
festivalski život. Treće veče-
ri festivala će biti prikazani 
filmovi Taksi bluz Miroslava 
Stamatova i Poslednji Srbin u 
Hrvatskoj, Predraga Ličine, 
obe komedije da uz osmeh 
zatvorimo festival”, najavlju-
je Čkonjević.

Pesnik Blagoje Baković laureat 
nagrade “Branko Ćopić”

Pesniku Blagoju Bakovi-
ću dodeljena je nagrada Za-
dužbine Branka Ćopića koja 
se dodeljuje za dela visoke 
umetničke vrednosti, objav-
ljena prvi put u protekloj, u 
ovom slučaju, 2018. godini. 
Bakoviću je ova nagrada pri-

pala za poemu „Kako vrabac 
peva“, a uz nejga su ovogodiš-
nji dobitnici i Slobodan Jović, 
za zbirku pesama „Strah od 
savršenstva“ i Filip Grbić za 
roman „Prelest“.

Dodela ovih priznanja je 
upriličena u Srpskoj akade-

miji nauka i umetnosti u ko-
joj se nalazi i sedište Zaduž-
bine Branka Ćopića.

Nagradu je dodelio Uprav-
ni odbor Zadužbine Branka 
Ćopića – koji čine akademici 
Matija Bećković, Dušan Ko-
vačević, Nada Milošević Đor-
đević, Goran Petrović (pot-
predsednik) i Milosav Tešić 
(predsednik).

Među ranijim dobitnicima 
ove nagrade za prozu su i Mi-
lovan Danojlić, Borislav Mi-
hailović Mihiz, David Alba-
hari, Vida Ognjenović, Dani-
lo Nikolić, a za poeziju Đorđo 
Sladoje, Ranko Petrov Nogo, 
Novica Tadić, Vojislav Kara-
nović i drugi

“Zlatna sova” za Gorana Labudovića  Šarla
Goran Labudović Šarlo, pi-

sac iz Vrbasa, dobitnik je na-
grade “Zlatna sova“ za ruko-
pis romana “Vetruška u dani-
ma neba“na konkursu Zavo-
da za udžbenike u Istočnom 
Sarajevu. Žiri u sastavu prof. 
dr Jovan Delić, dr Dragana 
Bedov i dr Želj-
ka Pržulj bio je 
jednoglasan.

U obrazlo-
ženju odluke 
prof. dr Jovan 
Delić istakao je 
da na prvi po-
gled linearnu 
priču čine dva 
značajna toka, 
v r e m e n s k i 
udaljena, ali 
idejno, emo-
tivno i motiv-
ski prožeta i 
isprepletena.

Simboličkog naslova, ro-
man, Vetruška u danima 
neba, predstavlja bezvreme-
nu i duboko ljudsku priču 
koja je uvijek prisutna u ži-
votima onih koji nisu spre-
mni da prihvate materijalno 
kao jedini pokretački motiv 

i da lični interes zamijeni op-
šte dobro.

Roman obuhvata dva toka, 
dve životne priče, jedne koja 
ide unatrag i druge u napred, 
a obe svom neumitnom kra-
ju prepletene raznim željama, 
ciljevima i interesima koji po-
često nisu saglasni moralnim 
i vrednosnim principima koji 
se, po svemu sudeći, vekovi-
ma nisu menjali.

U izjavi za ‘’Bačka press’’ 
Labudović je rekao: Iznena-
đen sam ovom nagradom i 
zaista duboko zahvalan žiriju 
na ovom značajnom prizna-
nju. Priču o nadanjima i radu 
inženjera Jozefa Kiša prili-
kom izgradnje Velikog kanala 
sa dozom istorije i dozom fik-
cije prepustio sam samoj priči 
koja me vodila. Reč je, ukrat-
ko, o ‘’tragediji genija’’ među 
nama ovakvi kakvi smo.

Treći filmski Festival od 21. do 23. 
juna u Ravnom Selu

• Petar Ristovski, direktor Festivala izrazio je za-
dovoljstvo što je Festival ostao veran konceptu koji 
gaji od samog početka, a to je podrška mladim au-
torima i debitantskim ostvarenjima reditelja.

Na pozorišnoj sceni devet predstava

U toku je Republički festival amaterskih 
pozorišta Srbije u Kuli

• 61. Republički festival amaterskih pozorišta Sr-
bije, od 14. do 22. juna.

Ljubitelji teatra mogu pogle-
dati  još 20.juna, što je već za-
vršnica Festivala,  predstavu 
Gradskog pozorišta “Abra-
šević” iz Valjeva, koje na po-
zorišnim daskama nastupa 
sa predstavom “Pseće srce”- 
Bugalkov, u režiji Miroslava 
Trifunovića, dok je narednog 
dana, 21. juna, na programu  
predstava “Pozorište u palan-
ci”, Radoslava Zlatana Dorića, 
u režiji Srđana Siće Živkovića. 
Predstavu izvodi Dom kultu-

re “Radivoj Uvalić – Bata”- iz 
Prokuplja. Poslednjeg dana 
Festivala 22. juna, biće saop-
šteni rezultati Festivala, a na-
kon toga će biti predstavljena 
i izvedena gostujuća predsta-
va “Kolevka bajke za vreme-
na”, za koju je tekst i režiju pi-
sao Aleksandar Đurić, a izvo-
di je Pozorište “Petar Pan” iz 
Beograda.Pokrovitelji Festi-
vala su Ministarstvo kulture 
i informisanja i opštna Kula.

Poetsko veče

Vrbaski „Rod“, Plesni stu-
dio „Monmiraž“, KC Vrbas 
organizovali su veče u Grad-
skom muzeju posvećeno 220. 
godišnjici od rođena Alek-
sandra Sergejeviča Puški-
na najvećeg ruskog pesnika, 
oca moderne ruske i klasi-
ka svetske književnosti. Po-
znat po  pesmama „Evegeni-
je Onjegin“, „Pikova dama“ i 
mnogim drugim poemama i 
zbirkama pesama, o ruskom 
poeti na večeri je govoreno 
i o mnogo manje poznatim 

detaljima iz njegovog života 
koje je pripremila Valentina 
Čizmar. Gost večeri bio je pe-
snik Blagoje Baković, prigo-

dan kulturno umetnički pro-
gram izvela su deca osnovnih 
i srednjih škola Vrbasa.

Obeležen 220. rođendan A. S. Puškina

• Veče poezije i plesa u čast rođenja Puškina  pesničkog velikana u organi-
zaciji srpsko - ruskog  udruženja „Rod“ i KC, upiličeno u vrbaskom Muzeju.
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Milovan Danojlić, najveći srpski pisac 
u poseti Vrbasu

•  „Pisma bez adrese“, knjiga za koju je pisac 
nedavno dobio priznanje „Grigorije Božović“, 
je svojevrsni brevijar slobode i duha, nezavisno-
sti misli i stava, lepote govora, moralne postoja-
nosti, zavičajne prisnosti, rodoljubive odlučno-
sti - posvećena onim vrednostima kojima je uvek 
vreme i koje nikada ne prestaju, ocenili su knji-
ževni kritičari.

Vrbaska Biblioteka „Dani-
lo Kiš“ , imala je nedavno tu 
čast da je poseti najveći živi 
srpski pisac, najveći  stilista 
srpskog jezika, akademik Mi-
lovan Danojlić, ali i sluha da 

pozove velikana srpske knji-
ževnosti na zadovoljstvo po-
klonika knjige u gradu. Da-
nojlićev književni opus be-
leži preko sedamdeset knji-
ga, veliki broj najuglednijih 

književnih priznanja, među-
tim vrednost književnosti ne 
meri se samo po broju nagra-
da, kaže dr Mileta Aćimović 
Ivkov, književni kritičar.Reč 
je o velikom piscu, najvećem 
koju književnost ima, a krasi 
ga visok nivo verbalne komu-
nikacije, unverzalnost. Da-
nojlić je najuverljiviji poet-
sko prozni umetnik, najbo-
lji lirski pesnik, lirski hro-
ničar i lirski antropolog. U 
trotomnoj knjizi „Pisma bez 
adrese“ za koju je dobio pri-
znanje „Grigorije Božović“ u 
Ibarskom Kolašinu, za naj-
bolju knjigu u 2018. godini, 
piše o svetu u nama, piše sli-
kovito, umno, piše kakav je 
svet prema Srbiji, o Srbiji u 
svetu. Knjiga je skup tekstova 
iz naše savremenosti, objav-
ljivanih u medijima od 2012. 
godine, piše o našem kolek-
tivnom propadanju i koli-
ko smo poraženi. Danojlić u 
ovoj knjizi piše saglasno sa 
duhom proze Grigorija Božo-
vića, pisca i intelektualca, koji 
je tragično stradao - streljan 
1945. u Pljevljima, koji je stva-
rao  u duhu kulturnog patrio-
tizma, kaže dr Aćimović. Aći-
mović kaže da je Danojlić naj-
bolji poznavalc srpskog jezika 

- prozni pesnik  koji oslika-
va književno-kulturni patri-
otski duh zajednice. Danoj-
lić je učitelj kulturnog patri-
otizma, kojeg odslikava nje-
gova proza i poezija. Za čita-
lačku publiku usledile su pe-
sme, stihovi poezije koje je 
izgovarao Danojlić, i „pevač 
je pričao“ neke od njih, „De-
monstracije“, „Najvažniji put 
istorije“, „Strah od promaje“, 

„Dijalog sa dušom“, „Izabe-
la“ ...Sledile su pesme  o našoj 
sirotinji koja gospodski nosi 

svoju bedu, o tome ko u čemu 
uživa, što je stvar karaktera, 
o važnosti ljubavi iznad sve-

ga, sve to izgovarajući svede-
no, skromno, na pravom srp-
skom jeziku o pravim vred-

nostima kojima je uvek vre-
me, o suštini života. Pesnik iz 
Ivanovice kod Ljiga odavno 

živi u Parizu, radio je kao lek-
tor u Poatjeu, uradio je pre-
pev čuvenog francuskog pe-

snika Bodlera - „Cveće zla“, 
a u pripremi je prepev Šek-
spirovih stihova. Danojlićeva 

proza je „duša naroda i nje-
gova pesma“.

 Nepravde koje danas gledamo - ispravljaće neki drugi 

„Priznanje Grigorije Božović nosi ime streljanog pisca 1945. 
godine bez suđenja, zbog svojih političkih shvatanja, tada 
je imao 65 godina.
Takvo ime i takav pisac ostavljaju poseban trag u književno-
sti, putovao je po južnim delovima naše zemlje od Kumano-
va, preko Kosova do Crne Gore, često na konju i obišao sve 
te crkve manastire sva ta sela, zaseoke kao hroničar, pisac, 
pripovedač, novinar posebne vrste,saradnik Politike. I ja 
se bavim nekim hronikama savremenog života, sarađujem 
sa nekim novinama i u tom smislu on mi je blizak predak. 
Počastvovan sam priznanjem sa imenom čoveka koji je na 
taj način stradao i evo došlo je vreme da se on rehabilituje 
i u kulturi, ali i sudski pre dve tri godine, što je opet izvor 
nade da će se nepravde koje danas gledamo, pojedinačno 
i kolektivno, ako Bog da jednog dana isto tako, ispravljati.
Ispravljaće neki drugi ljudi, ne mi, u nekom drugom vre-
menu, ne u ovom, ali za istinu i za pravdu ljudsku, nika-
da nije kasno.
Ja sam inače dobio mnoge nagrade,nisam žedan ni gladan 
nagrada, ali mi je bilo veoma drago da sa takvim piscem i 
tim imenom budem u nekoj vezi.
Iako je bio saradnik „Politike“ u tim vremenima ona nije 
ili znala, ili nije htela, da postupi kao što treba da objavi 
tu vest, to su bila loša vremena, sada su malo bolja i drago 
mi je da sam svojim pisanjem,knjigom doprineo koliko to-
liko, oživljavanju toga imena, a i njegovo ime onome što ja 
radim“, izjavio je Milovan Danojlić.

 Drag mi je Vrbas,  šta ćete više od toga?!

„Vrbas mene očigledno prihvata i ja sam tim dirnut. Kada 
mi se kaže Vrbas imam jedan pozitivan krug asocijacija, 
sećanja i uspomena. I sada mi je bilo drago što idem u Vr-
bas, šta ćete više od toga?! I Vitalova nagrada mi je bila 
draga, upoznao sam te ljude koji  su vodili uljaru i ostavili 
su mi pozitivan utisak ozbiljnih i odgovornih ljudi. U raz-
govorima sa njima imao sam utisak ozbiljnosti kada je reč 
i o njihovom poslu. Pitao me je direktor šta radim, rekao 
sam, počeo sam da zidam neku crkvicu u selu, ponudili su 
se da pomognu, rekao sam da ću ja da zidam u svoje ime, 
onda je direktor rekao- on je kao mi -“, ispričao je za Bač-
ka Press, Danojlić.

 Istinoljubiv pogled u vreme

Žiri u sastavu dr Mileta Aćimović Ivkov, Adrijana Živano-
vić, Dragiša Bojović, doneli su odluku o dodeli književnog 
priznanja „Grigorije Božović“, za knjigu „Pisma bez adre-
se“ Milovana Danojlića u Domu kulture „Stari Kolašin“, 
opština Zubin potok.
Jedan deo obrazloženja žirija za ovakvu odluku glasi: „ za 
dobar proničući i istinoljubivi pogled u vreme, zbog njegove 
dramatične i tragične mene i prilika na našem tlu.“

Svojevrsni brevijar 
slobode i duha
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Spas od komaraca
Komaraca ima u rojevi-

ma nakon obilnih padavi-
na. Kako je došlo lepo vre-
me ovi insekti postali su ne-
podnošljivi. Komarci preno-
se razne bolesti, poput mala-
rije i denge. Ujedaju izlože-
ne delove tela kao što su lice, 
šake, ruke i stopala. Kada uje-
du, oni za sobom ostavljaju 
pljuvačku koja u sebi ima pro-
tein zbog koga naše telo budi 
imuni sistem.Tada naše telo 
otpušta histamin, hemijsku 
supstancu koja izaziva reak-
ciju - cvrenilo i svrab. Iako je 

ujed komarca najčešće beza-
zleno stanje, ono izaziva iri-
tantan svrab koji ne presta-
je. Pokušajte da se ne češe-
te već da odmah primenite 
neku od metoda za zaustav-
ljanje svraba. Stručnjaci pred-
stavljaju  neke od načina kako 
da se svraba otarasite:
1. Kortikosteroidna krema
Kortiko, mometazon je naj-

bolji izbor jer se ne resorbuje 
a srednje je jačine. Ako nema-
te navedeni krem moze bilo 
koji kortikosteroidni pre-
parat. Tokom 15 minuta od 
kada se nanese on zaustavlja 
imunološki odgovor kože na 
ubod komarca, smiruje svrab 
a tokom dana dovodi do po-
vlačenja promene.
2. Borna kiselina 3%
Posebno je pogodna kod 

male dece koja imaju burnu 
reakciju na ubod komarca. 
Obično se koristi kao obloga 
tokom 20 minuta. Smanjuje 

crvenilo i otok, ima antisep-
tično dejstvo. Kod alergija na 
ubod uvek se kombinuje sa 
kortikosteroidnim kremom.
3. Jabukovo sirće
Umočite vaticu u jabuko-

vo sirće i prislonite na mesto 
ujeda, možete zalepiti vaticu 
flasterom i ostaviti da deluje. 
Iako će na početku peći, po-
sebno ako ste češali,  jabuko-

vo  sirće veoma često poma-
že da svrab nestane.
4. Aloa Vera
Iako je najprirodniji način 

uzeti samo biljku i protrljati 
o ujed, poslužiće i gelovi od 
aloje iz apoteke.
5. Soda bikarbona
Tapkanje sode na mesto ubo-

da smanjuje upalu i svrab, pa-
zite da koža ne bude previše 
iritirana od češanja.
6. Kora banane
Verovali ili ne, unutrašnja 
strana kore banane utrlja-
na na mesto svraba od uje-
da veoma uspešno smanju-
je iritaciju
7. Limun
Limun ima jako antibakte-

rijsko dejstvo pa je zato delo-
tvorno u slučaju svraba. Bilo 
da odlučite da protrljate koru 
limuna ili kapnete koju kap 
limunovog soka na bolno me-
sto važno je da znate da ovu 
metodu možete koristiti na 
mestima koja nisu i neće biti 
izložena suncu.
8. Med
Med deluje kao prirodni an-

tibiotik pa se preporučuje da 
se malo meda utrlja na kritič-
no mesto
9. Kockica leda
Led smanjuje otok i crveni-

lo, takođe blokira histamin 
da uđe dublje pod kožu.
Važno: osobe alergične na 
ubod komarca moraju po-
tražiti pomoć od strane der-
matologa jer navedene me-
tode često ne budu dovoljne 
da zaustave burnu reakciju.

2018

Javno označavanje humanosti
Svetski dan dobrovoljnih da-

valaca krvi je dan posvećen 
dobrovoljnom davanju krvi. 
Obeležava se 14. juna. 
Krv i krvni derivati pred-

stavljaju lek za pacijente i 
neophodni su da bi neko bio 
izlečen i da bi nečiji život bio 
spašen. Dobrovoljno dava-
nje krvi je najpoznatiji i naj-
češći vid javnog označavanja 
humanosti jer time što se da 
krv, pomaže se nekome kome 
je jako potrebna.Suština svih 
davanja krvi je da se skupi 
dovoljna količina sigurne 
krvi i da postignemo da pa-
cijenta čeka krv, a ne da oni 
čekaju krv.  Sve zdrave osobe 
muškog i ženskog pola sta-
re od 18 do 65 godina mogu 

dati krv, ukoliko zadovolja-
vaju medicinske kriterijume 

posle laboratorijskog i lekar-
skog pregleda.

Obeležen 14. jun - Svetski dan dobrovoljnih davalaca krvi

CK Vrbas - dobrovoljna akcija

U prostorijama Crvenog krsta u okviru obeležavanja Svet-
skog dana dobrovoljnih davalaca krvi, 14. juna održana 
je akcija dobrovoljnog davanja krvi.
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Зверненян уваги на 
народну пісню

Народні пісні є відобра-
женням народного бачен-
ня та трактування навко-
лишнього світу, суспільних 
взаємовідносин і зберіга-
чем національного мину-
лого. У піснях освіване і 
горе, і радість, але й кри-
тичні погляди на ті чи інші 
явища, з котрими людина 
зустрічалась у кожноден-
ному житті. У народних 
піснях втрачено конкрет-
ного автора, котрий безу-
мовно існував, а народ це 
настільки сприйняв пози-
тивно, що автор сплавився 
із самим народом.

Круглий стіл на тему на-
родних українських пісень 
звернув увагу на наші 
українські народні пісні, 
на котрі, навідь у культур-
них товариствах, менше 
звертається увага. Краще 
скажемо, не звертається 
увага на ті пісні, носіями 
котрих є цей народ україн-

ський, а що принешені із 
прабатьківщини. Ці народ-
ні пісні, раніше, були скла-
довою побуту та святкового 
життя і їх зміст передава-
но з покоління, в поколін-
ня. Певний період ці пісні 
плекалися і у наших куль-
турних товариствах, як то 
було у Товаристві ім. Івана 
Сенюка у Кулі, у вербась-
ких „Карпатах“, а особли-
во у Товаристві Коломий-
ка у Сремській Мітрови-
ці, під керівництвом Пе-
тра Ляховича.

Однак, вже зараз, у това-
риствах, окрім у Сремській 
Мітровиці, не чути ту нашу 
українську пісню. Це не оз-
начає, що народних пісень 
немає, але співаються пісні 
з інших регіонів України, 
нові, котрих, правду кажу-
чи, краще співають ансам-
блі з України.              

                
                Василь Дацишин  

Nedavno je u Crnogorskom 
kulturnom centru u Lovćen-
cu priređeno veče śećanja na 
prof. dr Draga Kovačevića 
(1942-2016). Promovisana je 
njegova knjiga pod naslovom 

„Granice i mogućnosti estetič-
ke svijesti“, filozofskog aspek-
ta iz domena estetike koju je 
izdalo Udruženje Crnogora-
ca Srbije “Krstaš”.

O knjizi su govorili rece-
zent prof. dr Ratko Božović, 
sociolog kulture i književnik 
iz Beograda i u ime izdavača 
Nenad Stevović publicista i 
istraživač crnogorske dijas-
pore. Ratko Božović je ista-
kao da je dr Drago Kovače-
vić zapamćen kao jedan od 
najosobenijih intelektualaca, 
da je bio ličnost originalne 
misli, prefinjenog senzibili-
teta i strastvene radoznalo-
sti. Spadao je u one stvaraoce 
koji nijesu htjeli da se kreću 

po tuđoj kreativnoj stazi već 
su stvarali sopstvenu, blisku 
svojoj unutrašnjoj složenosti 
i dramatičnoj neočekivanosti. 
Kao univerzitetski profesor i 
teoretičar kulture Kovačević 
je osporavao konzervativnu 
prošlost, tradicionalizam kao 
zatvoreni svijet, otrovno sje-
me nacionalizma i dogmati-
zam u nauci i religiji – rekao 
je Ratko Božović. Modera-
torka večeri je bila Jana Kri-
vokapić a u kulturno umjet-
ničkom programu su nastu-
pili pjevačka grupa “Princeza 
Ksenija” i kao specijalni go-
sti dio članova internacional-
nog sastava “Barcelona Gipsy 
Balkan Orchestra” u sasta-
vu: Bora Dugić – frula, Bo-
ban Prodanović – harmonika, 
Pere Nolasc Turu – violina i 
Ivan Kovačević – kontrabas.

Drago Kovačević je jedan 
iz plejade istaknutih jugo-

slovenskih intelektualaca 
koji su, još kao đeca napu-
stili svoju postojbinu Crnu 
Goru i nastanili se u Vojvo-
dini. Rođen je 1942. godine 
u selu Gluhi Do u Crmnici, 
u tadašnjem barskom sre-
zu. Nakon Drugog svjetskog 
rata njegova porodica je ko-
lonizovana u Lovćenac. Na 
Akademiji lijepih umjetno-
sti u Beogradu predavao je 
sociologiju kulture, kultur-
nu politiku i estetiku na smje-
rovima likovne, primijenje-
ne i muzičke umjetnosti, me-
nadžmentu umjetničke pro-
dukcije i masovnih medija, 
novinarstvu, dok je na Kuši 
Institutu iz Bruklina, u Sje-
dinjenim Američkim Drža-
vama, bio počasni profesor. 
Umro je 2016. godine i po-
čiva u porodičnoj grobnici u 
Lovćencu.

Sjećanja na Draga Kovačevića

Отримaни концерт Музичней школи 
з нагоди законченя школского року
З нагоди законченя школ-

ского 2018/2019. року, шко-
ляре керестурского од-
дзелєня Школи за основ-
не музичне образованє 
(ШОМО) з Кули  10. юния, 
у Велькей сали Дома кул-
тури, отримали концерт. 

На концерту участвова-
ли найвреднєйши школя-
ре Школи, а шветочна це-
ремония додзельованя ди-
пломох, наградох и припо-
знаньох, отримана 6. юния 
у Кули. Директорка Шко-
ли Верица Ожеґович на 

початку похвалєла найу-
спишнєйших школярох и 
їх окремни успихи на риж-
них змаганьох. Иван План-
чак, школяр другей класи 
тамбури басприм, на XVI 
Фестивалу войводянскей 
тамбури у Зомборе, освоєл 

першу награду зоз 93,66 бо-
дами, а на тим истим фе-
стивалу, Иґор Папуґа, шко-
ляр шестей класи тамбури 
прим, освоєл другу награ-
ду зоз 89, 33 бодами. На VI 

„Тамбура инструментал фе-
стивалу”, медзинародним 

змаганю тамбурашох хто-
ри отримани у Суботици, 
Иґор Папуґа освоєл и пер-
шу награду зоз 93,66 бо-
дами и достал златну ме-
далю у своєй катеґориї. 
Иван Фейди, школяр пер-
шей класи тамбури прим 
на VIII Медзинародним му-
зичним змаганю „Фантаст 
2019” освоєл першу награ-
ду зоз 96,67 бодами. Шко-
лярох тамбури пририхта-
ла наставнїца Геленка Гар-
вильчак. На 1. Школским 
змаганю школярох клави-
ра, у катеґориї школярох 
шестей класи Олеся Папуґа 
освоєла першу награду зоз 
97 бодами, у класи настав-
нїка клавира мр Мирка 
Преґуна. На концерту шко-
ляре наступели у 28 точкох, 
за хтори их пририхтали на-
ставнїкове Ладислав Тама-
ши, Мирко Преґун, Мирон 
Сивч и Геленка Гарвильчак.

                           
                            Рутенпрес

Kicsik és nagyok együtt 
gyűjtötték a támogatást

Nagy Stevan diáktársuk 
gyógykezelésére közös huma-
nitárius jellegű akciót szer-
veztek a szenttamási Svetozar 
Miletić Gimnázium és Köz-
gazdasági Iskola végzős diák-
jai, valamint az Öröm Isko-
láskor Előtti Intézmény kis 
óvodásai a pénteki piacon. 
A helyszínen megtudtuk, a 
gimnazistáknak ez volt a má-

sodik ilyen jellegű akciója, hi-
szen a saját kezűleg gyártott 
apróságok eladásából össze-
gyűlt pénzt az elmúlt pénte-
ken is és most is befizették a 
nyolcéves beteg kisfiú folyó-
számlájára.
Az Örömvásár elnevezé-

sű akcióba ezúttal az óvo-
dások is bekapcsolódtak. A 

napokban az adományokat 
több óvodában is gyűjtötték, 
a piac bejáratánál pedig sa-
ját kezűleg készített és eszté-
tikusan becsomagolt mézes-
kalácsokat árultak szimboli-
kus áron. A gyerekek óvónő-
je elmondta, a szorgos kezek 
itt is, és az óvodákban is meg-
mutatták, ha összefognak, az 
eredmény nem maradhat el: − 

A mézeskalácsok eladásából 
hétezer dinárt sikerült össze-
gyűjteni, amit a többi pénzzel 
együtt eljuttatunk Stevannak 

– mondta a Hófehérke óvoda 
óvónője. Egyúttal köszönetet 
mondott mindenkinek, aki 
bármilyen módon támogatta 
a ,,mézes” kezdeményezést és 
annak megvalósulását.    P. L.

• Drago Kovačević je na Akademiji lijepih umjetnosti u Beogradu preda-
vao sociologiju kulture, kulturnu politiku i estetiku na smjerovima likovne, 
primijenjene i muzičke umjetnosti, menadžmentu umjetničke produkcije i 
masovnih medija, novinarstvu, dok je na Kuši Institutu iz Bruklina, u Sje-
dinjenim Američkim Državama, bio počasni profesor. Umro je 2016. godi-
ne i počiva u porodičnoj grobnici u Lovćencu.

• Круглий стіл у рамках Фестивалю україн-
ської культури „Калина». Українська народ-
на пісня у нашому побуті під зникненням. За-
писувати, опрацьовувати і популярізувати – 
це є суть майбутньої діяльності

Izložba umjetničkih radova i premijerno predstavljanje 
posthumno objavljene knjige
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Javiti se na recepciju
Hotela „Bačka“ u Vrbasu

Prodajem vrlo povoljno 

Telefon: 063/11 22 382
od 50 metara kvadratnih  na Autobuskoj stanici u Vrbasu

Hotel „Bačka“ u Vrbasu
traži radnike za sledeće poslove:

KONOBARE

Sve informacije u Hotelu „Bačka“ M. Tita 92, Vrbas

MAJSTORE ZA ODRŽAVANJE
SPREMAČICE

Doći lično.

LOKAL

Telefon: 069/ 771 901
od 100 metara kvadratnih u Vrbasu (naselje prema Srbobranu)

PRODAJEM PORODIČNU KUĆU

Izdaje se lokal u centru grada u Vrbasu

BIVŠI STILOS
IZDAJE SE LOKAL U CENTRU VRBASA

ZA OSTALE INFORMACIJE DOĆI LIČNO U HOTEL
BIVŠI KAIRO

Kupujem dvosoban ili veći stan
u centru grada

Telefon: 065/46 58 732

Milena Bakić rođ. Sadžakov
(1946 -1999)

Bila si dobra i plemenita supruga, majka i sestra i ostavila si veliku prazninu.
Nedostaješ nam u svakom danu, i ostaćeš zauvek u našim srcima.

Suprug  Petar, sinovi Nebojša i Dragoljub, brat Miroslav, snaja Jagoda i unuk Marko.

SEĆ A N J E

KAÈ  PA RB  E SI SNEÃE
MI

RP ET I
D

U
B

KAÈ  PA RB  E I SSNEÃE
MI

RP ETI
D

U
B

OGLASI OBJAVLJENI
U BAČKA PRES - u

STIGNU DO VELIKOG
BROJA LJUDI

www.okonas.info

 061 319 33 65, 062 31 74 41
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Podrška sportu na lokalu
Ministar Udovičić u Vrbasu i Bačkom Dobrom Polju

Prilikom posete ministar 
Udovičić se družio na sport-
skom terenu sa mladim spor-
tistima i razgovarao o njiho-
vim sportskim ciljevima i 
izazovima, a sa predstavni-
cima lokalne samouprave vo-
dio razgovore o stanju sport-
ske infrastrukture. 
„Sve pohvale lokalnoj samo-
upravi za sredstva koja izdva-
ja za sport i vrlo jasnu pomoć 
klubovima, posebno kada se 
govori o neplaćanju termina 
u sportskim centrima. To je 
ogromna podrška na koju se 
često ne osvrće pažnja, a to je 
veoma velika podrška. Ceo 
sportski centar je sjajan, sa 
kuglanom, bazenima, i malo 
gradova može da se pohvali 

ovakvim sadržajima. Razgo-
varali smo o mogućoj podrš-
ci u rekonstrukciji krova hale 
i želja nam je da pomognemo 
što većem broju centara“, re-
kao je Udovičić.

Tokom posete, dodeljen 
je i vredan komplet sport-
ske opreme Osnovnoj školi 

“Vuk Karadžić“ u kojoj tre-
nira ŽOK “Sutjeska“ i dru-
gi klubovi.

Zlatne devojke iz Lovćenca
Uspeh bliznakinja Zorane i Milice Popivoda

Zorana i Milica Popivoda, 
trinaestogodišnje  sestre iz 
Lovćenca, veoma su talento-
vane sportiskinje. Nekoliko 
godina treniraju rukomet i 
to veoma uspešno. Prve ru-
kometne ko-
rake napravile 
su u ŽRK „Ja-
dran“ Feketić. 
Pre nekoliko 
meseci prešle 
se u drugi klub 
ŽRK “Deronje“, 
gde su ostvari-
le veliki uspeh. 
Takmičenje u 
prvoj ligi Voj-
vodine u kojoj 
je bilo tri gru-
pe, održano je 
u Odžacima, 
a ovaj klub je 
osvojio zlatnu 
medalju. Zlatne devojke sa-
vladale su novosadsku „Voj-
vodinu“, rezultatom 9:5, a za-
tim i ekipu „Dolovo“ sa 9:7. 
Za Zoranu i Milicu, njihov 
trener Slavko Nađ kaže da su 
zlatne devojke. 
„One su veoma talentova-
ne, vredne i disciplinovane, 

a pored toga su i odlične uče-
nice i na raznim takmičenji-
ma postižu uspehe. Zorana je 
golman i mislim da ima per-
spektivnu budućnost. Veo-
ma se ističe i jako je kvalite-

tan golman. Milica je dobar 
bek. U sportu je pored talen-
ta važna disciplina i upornost, 
a ove devojke to i poseduju. 
Njihov otac dugo godina bio 
je dobar rukometaš“, rekao 
je trener Slavko Nađ, koji je 
siguran da ove dve devojčice 
čeka bogata karijera.

Centar za fizicku kulturu

Vrbas
”Drago Jovovic”

CFK Drago Jovović

Panonska 2, 21460 Vrbas w
w

w
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vr
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Sport najbolje promoviše Vrbas
Prijem i stipendije za najuspešnije sportiste

Na prijemu za najbolje spor-
tiste opštine Vrbas, koji je za 
klubove i pojedince koji su u 
upravo završenoj sezoni po-
stigli najbolje rezultate, osvo-
jili brojne titule i medalje i iz-
borili se da se naredne sport-
ske sezone nadmeću u višem 
rangu takmičenja, predsed-
nik opštine Vrbas, Milan 
Glušac, uručio je ujedno i 
stipendije za 11 najistaknu-
tijih među njima. Oni će od 
sada na ime podrške sport-
skom napredovanju mesečno 

dobijati skoro 10.000 dinara. 
Stipendije su potpisali: Ma-
tilda Navratil (Šah klub Vr-
bas), Luka Eraković (Plivač-
ki klub Delfin), Miomir Maj-
kić (Džudo klub Tori), Đor-
đe Bukvić i Matija Bosančić 
(Unity Fight Team Vrbas), 
Uroš Mitrović (RK Vrbas), Je-
lena Mažić (ŽRK Vrbas), Mi-
tar Eraković i Miljan Marko-
vić (KMF Leteći Holanđanin), 
Ljubo Jalovi (Klub borilačkih 
sportova Vrbas), i Stefan Ca-
mović (Boks klub Čarnok).

“Nedavna analiza je pokaza-
la da je opština Vrbas treća u 
Srbiji po ulaganjima i izdva-
janjima za sport, što potvr-
đuje da brinemo o klubovi-
ma i obezbeđujemo uslove da 
dobro rade. Sredstva su pra-
vilno usmerena, a klubovi i 
pojedinci to umeju da cene 
i ulažu maksimalne napore 
da promovišu Vrbas na pra-
vi način. Trudićemo se da iz-
dvajanja za sport iz godine u 
godinu budu sve veća i veća“, 
rekao je Milan Glušac.

Basket turnir u Srbobranu
Srbobran će 22. i 23. juna 

biti domaćin turnira u baske-
tu 3x3. Organizatori su Cen-
tar za sport i turizam, opšti-
na Srbobran i Mesna zajed-
nica Srbobran. Prijave ekipa 

moguće su do 21. juna, a broj 
ekipa koje mogu da se takmi-
če je ograničen. Predviđen je 
nagradni fond od 150.000 di-
nara, od čega najboljoj ekipi 
sledi 100.000 dinara. 

Od sledeće sezone u Prvoj ligi Sever
Nakon što su u takmičar-

sku sezonu okončale bez ijed-
nog poraza, takmičarke STK 

“Zmajevo” postale su  šampi-
onke Druge lige Sever sa 36 
osvojenih bodova. Nakon 

odigranih kvalifikacionih 
mečeva u Čelarevu, izabra-
nice trenera Branka Đukića 
Sandra Knežević, Minja Ra-
dević i Jovana Knežević us-
pele su da i pored odsustva 

kapitena Mione Jović, pone-
su titulu šampiona i od sle-
deće sezone boriće se u Pr-
voj ligi Sever.

• Ministar sporta i omladine, Vanja Udovičić boravio je u Vrbasu i posetio 
Rukometni klub “Vrbas“ i Ženski odbojaški klub “Sutjeska“ iz Bačkog Do-
brog Polja.

Takmičarke Stonoteniskog kluba Zmajevo

18. turnir Streljačkog kluba 
“Univerzal - M”

Na Strelištu za vatreno 
oružje u Vrbasu održan je 
18. po redu turnir koji tradi-
cionalno organizuje Streljač-
ki klub “Univerzal-M”. Ta-
kmičari su pucali u pojedi-
načnoj konkurenciji, iz pišto-
lja velikog kalibra (7,62mm-
45ACP) na udaljenosti mete 
od 15 metara.

Najuspešniji od 38 takmi-
čara, koliko ih je nastupilo u 
seniorskoj konkurenciji, bio 
je Nemanja Mladenović. Mla-
denović je u finalu ostvario 
48 bodova i za pet bodova bio 
bolji od drugoplasiranog Ne-
bojše Popovića. Treće mesto 
zauzeo je Milan Vuković.  




